
PROTOKÓ Ł NrXXXVI/2022 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 29 marca 2022 r. 

XXXVI/2022 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin oraz w sposób zdalny online za pomoc ą  środków porozumiewania si ę  
na odległość . 

Godzina rozpoczęcia - 12.00 
Godzina zakończenia - 14.28 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji 	 15 

Ad.!. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
o godz. 12.00 otwarcia XXXVI/2022 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca 
Rady Gminy Swidwin - Pani Anna Olejniczak. 

Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych 
gości: 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zast ępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Sekretarza Gminy Swidwin; Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Dyrektor Centrum Us ług Społecznych w Gminie Swidwin 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik Srodowiskowego Domu Samopomocy w 

Klępczewie 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Srodowiska i Gospodarki 

Nieruchomo ściami UG Swidwin 
- Pana Łukasza Pugacza - Kierownika Referatu Inwestycji i Zamówie ń  Publicznych UG Swidwin 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła także pracowników urzędu, operatora telewizji 
oraz wszystkich oglądających obrady online. 

Następnie Przewodnicz ąca Rady dokonała sprawdzenia obecno ści radnych. 
Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca stwierdzi ła prawomocność  obrad. 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr I do niniejszego protoko łu. 

Radni uczestniczqcy w Sesji online: Jan Kulikowski, Tomasz Makowski, Mariola Serajn, 
Piotr Sieradzki, Agnieszka Tokarska. 

Nieobecni radni: iwona Piotrowicz (do godz. 12.14). 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XXXV/2021 z dnia 18.02.2022 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protoko łu. 
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Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokó ł  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 14. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany byl 
w zaproszeniach na Sesj ę . 
Radni nie wnie śli uwag do przedstawionego porządku obrad. Wobec braku uwag Przewodnicząca 
Rady Pani Anna Olejniczak odczytała porządek obrad. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Gospodarowanie mieniem komunalnym na terenie Gminy Świdwin. 
5. Informacje Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Czas dla samorz ądów. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Podj ęcie uchwał : 

1) w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie Świdwin na lata 2022-2025, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści w obrębie Cieszeniewo, 
3) w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na terenie Gminy Swidwin, 
4) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2022. 

11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

Ad. 4. GOSPODAROWANIE MIENIEM KOMUNALNYM NA TERENIE GMINY 
Ś  WID WIN 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Panią  Annę  Pietrykę  
Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Środowiska i Gospodarki Nieruchomo ściami UG 
Swidwin. 

Pani Anna Pietryka przedstawi ła informacj ę  o gospodarowaniu mieniem komunalnym na terenie 
Gminy Swidwin za rok 2021 (załącznik nr 2). 

Na salę  obrad przybyła radna Pani Iwona Piotrowicz godz. 12.14. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zwróciła się  do kierownictwa urzędu, żeby 
wspomóc radę  w ustanowieniu obligatoryjnych zapisów w statutach so łectw o gospodarowaniu 
mieniem komunalnym przez so łectwa. Dodała, że swego czasu powo łano komisj ę  statutową, 
zrobiono projekt uchwały w której zawarto sprzeczne z przepisami prawa zapisy dotycz ące zasad 
gospodarowania mieniem gminnym przez so łectwa. Na te błędy zwróciła uwagę  pani mecenas 
obsługująca gminę, jednak komisja nie dostała wsparcia i pomocy w tym zakresie, żeby te zapisy 
sformułować  tak, jak wymaga tego prawo. Dlatego Przewodnicz ąca skierowała prośbę  o pomoc 
w tym zakresie. Dodała, że pisała do pani mecenas maila, żeby zasugerowa ła, podpowiedzia ła lub 
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wskazała jak te zapisy powinny brzmie ć. Sama pani mecenas w swojej opinii cytowa ła wyrok 
Naczelnego Sądu Administracyjnego którego teza jest taka, że „statut sołectwa jako akt prawa 
miejscowego powinien precyzować  jakimi składnikami mienia komunalnego so łectwo zarządza i 
zjakich korzysta, a ustalenie zakresu dzia łania jednostki pomocniczej wiąże się  w sposób ścisły z 
przekazywaniem jej sk ładników mienia do korzystania oraz środków budżetowych na realizacj ę  
tych zadań ." Dlatego Przewodnicząca jeszcze raz zwróci ła się  o pomoc w odpowiednim 
sformułowaniu tych zapisów ustawowych w projektach statutów so łectw. 

Ad. S. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pan Antoni Giluk - Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja 
obradowała w dniu 16.03.202 1 r. Komisja omówi ła bezrobocie w gminie na 2022 r. oraz uzyska ła 
informacj ę  z Powiatowego Urzędu Pracy o pracownikach interwencyjnych i robotach publicznych 
na 2022, którą  przedstawiła Pani Dorota Tudrujek - Dyrektor Powiatowego Urz ędu Pracy w 
Swidwinie. Ponadto komisja omawia ła realizację  promocji za 2021 rok i plan promocji w Gminie 
Świdwin na 2022 r. W sprawach bieżących informacj ę  o pomocy dla uchodźców z Ukrainy 
przestawił  Pan Wójt. 

Pani Halina Cybul - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowa ła, że w okresie 
międzysesyjnym Komisja Rewizyjna zajmowała się  kontrolą  funduszy sołeckich za 2021 r. i jest 
w trakcie kontroli. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
rada gminy obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 21.03.2022 r., na którym omawiane były 
propozycje stawek opłaty za gospodarowanie odpadami na terenie Gminy Swidwin oraz pozosta łe 
projekty uchwał  na dzisiejszą  sesję  Rady Gminy Swidwin. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym do 
biura rady wpłynęły pisma: 

1) W dniu 28.02.2022 r. wpłynęło do wiadomości Przewodniczącej Rady pismo 
Komendanta Powiatowego Policji w Świdwiie z prośba o dofinansowanie w kwocie 
10.000 zł  na zakup radiowozu. 

2) W dniu 09.03.2022 r. wpłynęło pismo z Prokuratury Rejonowej w Bia łogardzie dotyczące 
badania legalności aktów prawa miejscowego w sprawie przes łania aktualnie 
obowiązujących uchwał  w zakresie regulaminów utrzymania czysto ści i porządku w 
gminie oraz metody ustalenia op łaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 
ustalenia wysokości stawki opłaty. 

3) W dniu 22.02.2022 r. wpłynęło od Wojewody Zachodniopomorskiego pismo w sprawie 
wymogu dostosowania przez rady gmin statutów m łodzieżowych rad gmin, w tych 
gminach w których przed zmian ą  przepisów działały młodzieżowe rady gmin. 

4) W dniu 17.03.2022 r. wpłynęło sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2021. 

5) W dniu 23.03.2022 r. od Wojewody Zachodniopomorskiego wp łynęło rozstrzygnięcie 
nadzorcze stwierdzaj ące nieważność  uchwały Nr XXXV/278/2022 Rady Gminy 
Swidwin z dnia 18.02.2022 r. w sprawie przyj ęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy Swidwin w 
2022 roku. 



Ad. 6. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie mi ędzy sesjami przedstawili: Pani Anna Pietryka - 
Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Srodowiska i Gospodarki Nieruchomo ściami UG 
Swidwin, Pan Sebastian Basiejko - Sekretarz Gminy, Pan Łukasz Pugacz - Kierownik Referatu 
Inwestycji i Zamówień  Publicznych UG Swidwin, Pan Tomasz Waszczyk - Zastępca Wójta 
Gminy Swidwin. 

Pani Anna Pietryka - Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Nieruchomościami UG Swidwin przedstawi ła informacj ę  z działalności Referatu w okresie 
między sesjami: 

- wszczęto następuj ące postępowania o wydanie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia: 
- budowa elektrowni fotowoltaicznej (EFO Przybys ław) o łącznej mocy do 23 MW 

włącznie (w tym także etapowo), wraz z niezb ędną  infrastrukturą  techniczną  na 
działkach o nr ewid. 2, 23/1, 13/1, 8, 27, 29 oraz 7 i 284 obręb: Przybys ław 

- budowa elektrowni fotowoltaicznej (EFO Kluczkowo) o łącznej mocy do 20 MW 
włącznie (w tym także etapowo), wraz z niezb ędną  infrastrukturą  techniczną  na 
działkach o nr ewid. 90/2, 151/1, 112/16 oraz 93 

- budowa farmy fotowoltaicznej o mocy do 3 MW w łącznie wraz z niezb ędną  
infrastrukturą  techniczną  realizowanego na działkach oznaczonych nr geod. 92/1 
obręb: Rusinowo 

- budowa elektrowni fotowoltaicznej (EFO Bierzwnica PGR) o łącznej mocy do 31 MW 
włącznie (w tym także etapowo),wraz z niezb ędną  infrastrukturą  techniczną  na działce 
o nr ewid. 120/4 obręb: Kluczkowo oraz na dzia łce o nr ewid. 2/9 obr ęb: Bierzwnica 
PGR 

- budowa elektrowni fotowoltaicznej (EFO Rusinowo) o mocy łącznej do 8 MW 
włącznie (w tym także etapowo), wraz z niezb ędną  infrastrukturą  techniczną  
przewidzianej do realizacji na dzia łkach o nr ewid. 253/4, 255/1, 255/2 obręb: 
Rusinowo 

- wydano decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  
przedsięwzięcia: 
- budowa elektrowni fotowoltaicznej (EPV Lekowo) o łącznej mocy do 3 MW włącznie 

(w tym także etapowo), wraz z niezb ędną  infrastrukturą  techniczną  na działkach o nr 
ewid. 65, 64 obręb: Lekowo 

- budowa drogi gminnej na dz. nr 49 i nr 331 oraz rozbiórka i budowa mostu na rzece 
Redze pomi ędzy miejscowościami Cieszeniewo i Kluczkowo zlokalizowanej na dz. nr 

i nr 351, po łożonych w obrębie ewidencyjnym Cieszeniewo 
- budowa farmy fotowoltaicznej o mocy do 80 MW wraz z infrastruktur ą  towarzyszącą  

„Świdwin 1", gmina Swidwin, powiat Swidwi ński, województwo 
zachodniopomorskie, na dzia łkach o numerze ewidencyjnym: 76/43, 76/54 obr ęb 
ewidencyjny: 0034 Krosino 

- Wojewódzki Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie 
pozytywnie zaopiniowa ł  wniosek na „Usuwanie barszczu Sosnowskiego z terenu Gminy 
Swidwin - etap V" (koszt zadania 20.710,00, dofinansowanie 15.532,50 zł); po podpisaniu 
umowy z WFOSiGW, zostanie podpisana umowa z wykonawc ą  tj. Spółdzielnią  
Eksploatacyjną  Mewa; termin realizacji zadania do 15.09.2022 r. 

- Gmina Świdwin ogłosiła zapytanie ofertowe na zadanie polegaj ące na usuwaniu folii 
rolniczych oraz innych odpadów rolniczych z terenu gminy; termin sk ładania ofert do dnia 
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30.03.2022 r.; zadanie zostanie dofinansowane przez Narodowy Fundusz Ochrony 
Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie; termin realizacji do dnia 30.06.2022 r. 

- Gmina świdwin ogłosiła zapytanie ofertowe na zadanie polegaj ące na usuwaniu wyrobów 
azbestowych z terenu gminy Swidwin; nast ępnym krokiem będzie przygotowanie wniosku 
do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie o 
dofinansowanie niniejszego zadania 

- Gmina Świdwin złożyła ofertę  konkursową  do Ministerstwa Rozwoju i Technologii 
Departamentu Gospodarki Niskoemisyjnej na dofinansowanie zadania polegaj ącego na 
aktualizacji inwentaryzacji wyrobów zawieraj ących azbest; wyniki konkursu zostan ą  
ogłoszone do dnia 29.04.2022 r.; kwota zadania: 15.867,00 z ł, kwota dotacji: 12.200,00 z ł ; 
zadanie realizować  będzie firma AnECO Adam Nowicki, Suchy Las (ko ło Poznania) 

- Gmina dziękuje strażakom z OSP Oparzno a także Komendantowi Gminnemu Zwi ązku 
OSP RP w Świdwinie Sławomirowi Buniakowi za naprawę  bocianiego gniazda w 
Łąkowie, zniszczonego po wichurach; aktualnie gmina oczekuje na napraw ę  przez Energę  
Operatora zniszczonego bocianiego gniazda w miejscowo ści Bedino 

- poproszono mieszkańców gminy o przekazywanie informacji o nieodebranych odpadach; 
w ostatnim czasie jest znikoma ilo ść  takich zgłoszeń; jeżeli gmina nie otrzymuje informacji 
od mieszkańców, to nie wie o nieprawid łowościach w odbiorze odpadów 

- wydawane są  postanowienia i decyzje dotyczące podziału nieruchomości oraz 
zaświadczenia do podziałów rolnych 

- na wniosek zainteresowanych w referacie nadawane s ą  numery porządkowe dla nowo 
wybudowanych nieruchomo ści 

- wydawane są  zaświadczenia dot. okresów prowadzenia dzia łalności rolniczej 
- wydawane są  zezwolenia na usunięcie drzew i krzewów 
- prowadzone są  prace przy remontach i bieżącym utrzymaniu dróg 
- pracownicy referatu uczestniczyli w dzia łaniach zabezpieczaj ących i porządkowych po 

wichurze, która wyrządziła szkody i straty w nieruchomo ściach oraz zadrzewieniach 
- zawarto nowe umowy dzier żawy tj. na posadowienie kontenera handlowego - sklep 

spożywczo-przemysłowy w Smardzku (kontynuacja dzia łalności) oraz basen 
przeciwpożarowy w Krosiie celem hodowli ryb; umowy zosta ły zawarte na okres 5 lat 

- wywieszono ogłoszenie o przetargu ustnym nieograniczonym na dzier żawę  działek nr 91 
i 93 w Kartiewie z przeznaczeniem do u żytku rolniczego, przetarg odb ędzie się  w dniu 
22.04.2022 r. o godz. 9.00 

- wywieszono wykaz nieruchomości lokalowych przeznaczonych do sprzedaży w 
miejscowości Klępczewo nr 11; jest to budynek pi ęciolokalowy pozostaj ący w wieloletnim 
najmie; sprzedaż  jest przeznaczona dla najemców z uwzgl ędnieniem 99% bonifikaty; 
osoby, którym przysługuje prawo pierwokupu ww. nieruchomo ści mogą  składać  wnioski 
do dnia 05.04.2022 r. 

- w miesiącu lutym na zlecenie gminy przeprowadzono kontrol ę  przewodów kominowych 
oraz ich czyszczenie w lokalach nale żących do zasobu mieszkaniowego gminy Świdwin; 
na podstawie protoko łów z kontroli gmina zleci ła remont uszkodzonych kominów oraz 
montaż  drzwiczek w przewodach kominowych. Koszt tego zadania wyniós ł  3.805 zł  

- w dalszym ciągu swoje działania informacyjne i doradcze prowadzi Gminny Punkt 
Konsultacyjno—Informacyjny w ramach Programu priorytetowego „Czyste Powietrze", 
który się  mieści w tut. urzędzie pok. nr  48a 

- aktualnie do Centralnej Ewidencji Emisyjno ści Budynków złożono 739 deklaracji 
dotyczących źródeł  ciepła i źródeł  spalania paliw, co ściśle powiązane jest z wymogami 
stawianymi przed osobami zainteresowanymi ubieganiem si ę  o przyznanie dodatku 
osłonowego 



Pan Łukasz Pugacz - Kierownik Referatu Inwestycji i Zamówie ń  Publicznych UG Świdwin 
przedstawi ł  informacj ę  z działalności Referatu w okresie mi ędzy sesjami: 

- przygotowano i złożono 5 wniosków w ramach programu Polski Ład: 
- przebudowa i rozbudowa oczyszczalni ścieków w miejscowo ści Oparzno na kwotę  

4.400.000 zł  
- uporządkowanie gospodarki wodno- ściekowej w miejscowo ści Przymiarki, Krosino, 

Swidwinek, Stary Przybys ław; zostało to okre ślone jako etap I inwestycji i warto ść  na 
jaką  opiewa złożony wniosek to 4.850.000 z ł  

- uporządkowanie gospodarki wodno- ściekowej na terenie gminy okre ślany jako etap 11 
opiewa na kwotę  20.000.000 zł  i dotyczy między innymi miejscowo ści Lekowo, 
Bierzwnica, Rusinowo, Osowo, Berkanowo, Z ąbrowo, Oparzno, Łąkowo, Lipce, 
Kartlewo, Cieszyno, Krosino, Bystrzyna i Rycerzewko 

- poprawa infrastruktury drogowej poprzez przebudow ę  dróg w miejscowo ściach Stary 
Przybys ław, Cieszeniewo, Kluczkowo, Bierzwnica, Bystrzyna, Berkanowo; wniosek 
został  złożony na kwotę  12.300.000 zł  

- przebudowa terenów sportowo-rekreacyjnych w miejscowo ści Rusinowo oraz w 
miejscowo ści Lekowo; jest to wniosek na kwotę  1.800.000 zł  

- w ramach projektu pn. Zmniejszenie zagro żenia wykluczeniem spo łecznym ludno ści 
zamieszkuj ącej miejscowo ść  Stary Przybysław poprzez uporządkowanie gospodarki 
ściekowej czyli poprzez projekt który dotyczy budowy sieci kanalizacji sanitarnej wraz z 
oczyszczalni ą  ścieków i dwiema przepompowniami w miejscowo ści Stary Przybysław 
złożony został  wniosek sprawozdawczy za ostatni okres oraz zosta ł  przedłużony termin 
jeś li chodzi o zakończenie projektu 

- podpisana zosta ła również  umowa na przygotowanie post ępowania w sprawie udzielenie 
zamówienia publicznego na zakup energii elektrycznej w ramach Gryfickiej Grupy 
Zakupowej 

- w dniu 21.03 zostały wydane dwie decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu 
publicznego; te decyzje dotyczącą  budowy dwóch świetlicy w miejscowo ści Bierzwnica i 
w miejscowo ści Smardzko; w mi ędzyczasie gmina wystąpi o wyłączenie gruntu z 
produkcji rolnej i b ędzie mogłą  przystąpić  do złożenia wniosku o pozwolenie na budow ę  

- trwaj ą  prace związane z przeprowadzeniem post ępowania administracyjnego które ma na 
celu wydanie decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego dotycz ącej 
rozbiórce starego i budowy nowego mostu na rzece Redze wraz z budow ą  nawierzchni 
drogi gminnej z płyt drogowych żelbetowych 

- wystawiono w okresie mi ędzy sesjami 24 za świadczenia o przeznaczeniu w planie 
zagospodarowania przestrzennego dzia łek znajduj ących się  na terenie gminy 

Pan Sebastian Basiejko - Sekretarz Gminy Świdwin przedstawi ł  informacj ę  z działalności 
Referatu Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin w okresie mi ędzy sesjami: 

- organizacja dowozu pensjonariuszy do ŚDS w Klępczewie 
- organizacja dowozu uczniów do Zespo łu Placówek Specjalnych w S ławoborzu 

i w Swidwinie 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie, świetlic gminnych 
- bieżąca realizacja i obs ługa funduszy so łeckich 
- przygotowanie wniosków w ramach grantów so łeckich 2022; wszystkie wnioski które 

wpłynęły zostaną  w terminie przez Urząd Gminy złożone, najpierw wersji elektronicznej 
później w wersji papierowej; referat b ędzie kontaktowa ł  się  z sołtysami w celu podpisania 
poszczególnych wniosków 

- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych 
w związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 



- przygotowano sprawozdanie z zakresu osób ukaranych; w dniu 28.03. odby ło się  spotkanie 
robocze z udzia łem przedstawicieli sądu świdwińskiego Pani Sędzi Magdaleny Brudniak, 
kuratorów zawodowych, sołtysów, radnych którzy te ż  zajmują  się  sprawami osób 
ukaranych; na spotkaniu ustalono zasady wspó łpracy oraz wyjaśniono temat kompetencji 
poszczególnych osób; od 01.02. sprawami osób ukaranych w Urz ędzie Gminy zajmuje się  
Pani Izabela Zawojska; je żeli któryś  sołtys nie uczestniczy ł  w spotkaniu to pracownik służy 
pomocą  by wszelkie sprawy wyjaśnić  

- trwa bieżąca współpraca ze szkołami 
- sporządzono ostateczne sprawozdanie z rozliczenia zadania pn. Poznaj Polsk ę, były to 

wycieczki za rok 2021; równie ż  w tym roku gmina złożyła 10 wniosków na wycieczki 
szkolne w ramach programu Poznaj Polsk ę  na łączną  kwotę  dofinansowanie 90.709 zł; 
wnioski zostały zaakceptowane w systemie i gmina czeka na podpisanie umowy; wnioski 
będą  realizowane do końca czerwca 2022 r.; w sumie 10 wycieczek: 4 wycieczki dla szko ły 
w Bierzwnicy, 4 wycieczki dla szko ły w Lekowie i 2 dla szko ły w Oparznie 

- złożono oświadczenia odbiorcy paliw gazowych o przeznaczeniu paliwa gazowego w celu 
skorzystania z ochrony taryfowej na podstawie ustawy o szczególnych rozwi ązaniach 
służących ochronie paliw gazowych; to s4 tzw. rekompensaty; urz ąd gminy złożył  wnioski 
na te placówki gdzie s ą  piece gazowe które si ę  kwalifikują  i czeka na zwrot poniesionych 
kosztów na zakup paliwa gazowego; 

- zgłoszono do ubezpieczenia szkody powsta łe na obiektach w trakcie burz; w pi ątek 
otrzymano informacje o tym, że przyznano odszkodowanie za szkody które powsta ły przy 
boisku w Krosinie; jest to łączna kwota 21.771 zł; wszelkie naprawy w imieniu gminy 
prowadził  GZGK; wszelkie naprawy zosta ły już  zrobione i boisko jest zdatne do użytku i 
też  klub uczestniczy na bieżąco w rozgrywkach ligowych; 

- odbywały się  również  wydarzenia kulturalne i sportowe na terenie gminy Świdwin; w 
marcu obchody wyzwolenia ziem świdwińskich szlakiem kotła świdwińskiego; w ramach 
obchodów złożono kwiaty przy pomnikach pamięci w miejscowości Kluczkowo, 
Bierzwnica, Cieszeniewo i S ława 

- współorganizowano Turniej Brydża Sportowego razem ze szko łą  w Bierzwnicy, jak i 
działaczem Panem Zygmuntem Adamczykiem; odby ł  się  coroczny turniej brydża 
sportowego z okazji wyzwolenia Bierzwnicy; w turnieju startowa ło prawie 40 osób, a jest 
to niszowa dyscyplina sportu; 

- organizowano trzy imprezy sportowe w ramach kalendarza imprez kulturalnych i 
sportowych powiatu świdwińskiego; były to trzy turnieje pi łki ręcznej; 10.03. turniej piłki 
ręcznej dla dziewcząt starszych, 14.03. dla dziewcz ąt młodszych i 18.03. Turniej Piłki 
Ręcznej dla chłopców młodszych; 

- w dniu 11.03. zorganizowano gminne obchody Dnia So łtysa na świetlicy w Rusinowie 

Następnie Sekretarz Gminy poinformował  o zadaniach jakie podejmuje Gmina Świdwin w 
zakresie wsparcia dla osób uciekaj ących przed działaniami wojennymi z Ukrainy. Prowadzone s ą  
miejsca zorganizowanych zbiórek na wszystkich świetlicach wiejskich. Takie wsparcie 
mieszkańcy mogą  dostarczać  do świetlic wiejskich. Ustalono zasady wspó łpracy z 
przedstawicielami miejsca zbiórki w Publicznej Szkole Podstawowej Nr 2 w Swidwiie i 
codziennie do piątku, bo w piątek kończy swoją  działalność  miejsce zbiórki w Świdwinie, każdego 
dnia oddelegowane są  osoby. Są  to pracownicy świetlic i Pani Barbara Kolasińska, która zajmuje 
się  obsługą  uchodźców, którzy zamieszkuj ą  teren wiejski Swidwin. Uruchomiono równie ż  
dedykowany rachunek bankowy, na który można wpłacać  darowizny na rzecz pomocy uchodźcom 
z Ukrainy. Sekretarz doda ł, że ma nadzieję, że na kolejnej sesji rady gminy poprzez uchwa łę  uda 
się  ustalić  formę  i co będzie finansowane w ramach środków pozyskanych na rachunek bankowy 
w ramach darowizn. 



Od 16.03.2022 r. prowadzona jest rejestracja, czyli nadanie numeru PESEL dla uchod źców w 
wydziale ewidencji zgodnie z ustawą. Gmina świdwin również  podpisała umowę  na nieodpłatne 
wykonywanie fotografii niezb ędnych do złożenia wniosku o nadanie PESEL. Jest to zak ład 
fotograficzny w Swidwinie pod bram ą. Jest to zadanie zlecone refundowane przez wojewod ę . 
Prowadzony jest rejestr miejsc kwaterunku dla uchod źców z Ukrainy, kwatery prywatne. 
Przyjmowane są  wnioski o świadczenia pieniężne, zapewnienie zakwaterowania i wy żywienia 
obywatelom Ukrainy. Jeżeli chodzi o te sprawy to zajmuje si ę  tym Pani Agnieszka Czupryniak. 
Wnioski należy składać  do sekretariatu, ale wcze śniej można poradzić  się  pracownika czy wniosek 
jest poprawnie wype łniony. Gmina Swidwin zgłosiła 80 miejsc kwaterunku dla uchod źców na 
terenie gminy Świdwin do Wojewody Zachodniopomorskiego, które znajduj ą  się  w miejscowości 
Lekowo (10 miejsce w lokalu mieszkalnym nad świetlicą). Aktualnie lokal zamieszkuje 9 
uchodźców. Są  to trzy mamy i sze ścioro dzieci. Zgłoszono również  miejsca w Publicznej Szkole 
Podstawowej w Lekowie - 30 miejsc (nie ma ani jednego uchod źcy), sala gimnastyczna przy 
Szkole Podstawowej w Bierzwnicy - 30 miejsc (nie ma ani jednego uchod źcy) i świetlica w 
Kluczkowie - 10 miejsc. Te cztery miejsca zosta ły zgłoszone, ponieważ  posiadają  one pełen węzeł  
sanitarny, są  wyposażone w toalety i w natryski. Trwaj ą  prace adaptacyjne nad tym żeby 
dostosować  również  salę  gimnastyczną  przy Szkole Podstawowej w Oparznie na przyj ęcie 30 
uchodźców. W dniu 21.03.2022 r. Pan Wójt podpisa ł  umowę  użyczenia nieruchomo ści przy ulicy 
Kołobrzeskiej 9 w świdwiie (to jest budynek po by łym biurowcu gazowni) i tam trwaj ą  prace 
adaptacyjne na przyj ęcie docelowo 40 uchodźców. Aktualnie gmina czeka na pozytywn ą  decyzję  
wojewody o tym, że może wydatkować  środki które są  już  na rachunku bankowym, które rada 
gminy dzisiaj przyjmie uchwalą. 
Pan Sebastian Basiejko poinformował, że gmina złożyła wniosek w ramach funduszu 
pomocowego na łączną  kwotę  1.305.740 zł. Są  to środki przeznaczone na różne cele m.in. na 
wypłaty 40 zł  dla osób prywatnych, jak równie ż  zakwaterowanie i wy żywienie w jednostkach 
które zgłoszono. Przyznane zostały na okres od miesiąca marca do czerwca. 

Pan Sebastian Basiejko poinformował , że trwaj ą  prace przygotowawcze zwi ązane z obchodami 
30-1ecia Gminy Świdwin. W ramach obchodów zaplanowano 18 wydarze ń, 3 festyny główne tj. 
uroczysta gala I lipca w miejscowo ści Ząbrowo, 9 lipca „Rusinowo na ludowo" w Rusinowie i 
3 września Turniej Sołectw Dożynld Gminne w Bierzwnicy. Sekretarz powiedzia ł, że 16 sołectw 
potwierdziło chęć  współpracy przy organizacji wydarze ń, natomiast czeka jeszcze na decyzj ę  
sołectwa Niemierzyno i sołectwa Kluczkowo. Sekretarz poprosi ł, by tę  informacj ę  Panie Sołtys 
przekazały jak najszybciej, poniewa ż  na dniach zostanie og łoszone zapytanie ofertowe na oprawę  
muzyczną  i nagłośnienie wydarzeń . 

Następnie Sekretarz Gminy odczyta ł  informacj ę  przygotowaną  przez Centrum Usług Społecznych 
w Gminie Świdwin. 
Obywatele Ukrainy, którzy znajduj ą  się  na terenie gminy świdwin, a przybyli do Polski po 
24.02.2022 r. mogą  korzystać  z następujących świadczeń : 

1) jednorazowe świadczenie w kwocie 300 zł  na osobę  z przeznaczeniem na utrzymanie, w 
szczególności na pokrycie wydatków na żywność, odzież, obuwie, środki higieny osobistej 
oraz opłaty mieszkaniowe. Centrum Usług społecznych przyjmuje wnioski, opracowany 
jest dwujęzyczny formularz wniosku. Wyp łata jednorazowego świadczenia pieniężnego 
jest zadaniem zleconym z zakresu administracji rz ądowej 

2) świadczenia z pomocy spo łecznej, zasi łki celowe i okresowe oraz do żywianie dzieci w 
szkołach. Świadczenia z pomocy spo łecznej, jak i jednorazowe świadczenia w wysoko ści 
300 zł  na osobę  są  zadaniami zleconymi finansowanymi z funduszu pomocowego 
przyznawane na wniosek obywatela Ukrainy, bez konieczno ści przeprowadzania wywiadu 
środowiskowego, jednak wymagają  zweryfikowania w centralnej bazie beneficjentów. 

Do Centrum Usług Społecznych wpłynęły już  pierwsze wnioski o pomoc od obywateli Ukrainy 
zamieszkałych na terenie gminy. CUS ponadto dysponuje innymi formami pomocy, w tym 
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pomocą  psychologiczną  dostępną  również  dla obywateli Ukrainy. Poza świadczeniami w ramach 
pomocy społecznej obywatele Ukrainy mog ą  składać  wnioski o świadczenia rodzinne. Wnioski o 
pomoc społeczną, jak i świadczenia rodzinne dost ępne są  wjęzyku ukraińskim. Do 28.03. do CUS 
wpłynęły następujące wnioski obywateli Ukrainy: 11 wniosków o jednorazowe świadczenie 300 
zł  na utrzymanie, 2 wnioski o do żywianie dzieci w szkołach i 4 wnioski o świadczenia rodzinne. 
Ponadto trójka dzieci korzysta z dożywiania w szkołach w ramach listy dyrektorskiej. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk przedstawil informacj ę  z dzialalno ści 
na samodzielnych stanowiskach w okresie mi ędzy sesjami: 

Zadania realizowane na stanowisku Komendanta Stra ży Gminnej: 

Straż  Gminna w Świdwinie w okresie między sesjami zgodnie z zarządzeniem Wojewody 
Zachodniopomorskiego oddelegowana zosta ła do wspólnych działań  z Policją  w związku z 
weryikacją  realizacji nakazów, zakazów i obowi ązków w zakresie zapobiegania 
rozprzestrzeniania si ę  wirusa SARS-CoV-2, oraz realizowa ła zadania stale związane ze 
sprawowaniem nadzoru nad ładem, porządidem i bezpieczeństwem publicznym na terenie Gminy 
Swidwin. 
Odbyto 22 służby wraz z dzielnicowymi KPP w Świdwinie. Wobec wykonywania powy ższych 
zadań  wyjaśniono: 
- interwencje zgłoszone przez mieszka ńców gminy w liczbie: 20 
- podjęto 22 interwencje własne 
- wylegitymowano 48 osób 
- ujawniono 31 wykroczeń  
- nałożono 15 mandatów karnych 
- udzielono 16 pouczeń  porządkowych. 

Prowadząc wspólne działania ujawniono trzech sprawców kradzie ży mienia, którzy za swoje 
czyny odpowiedz ą  przed sądem. W wyniku realizacji akcji poszukiwania zatrzymano trzy osoby 
poszukiwane przez sąd w celu odbycia kary pozbawienia wolno ści, dwie osoby poszukiwane przez 
sąd w celu ustalenia miejsca pobytu. W miesi ącu marcu Straż  Gminna wspólnie z 
funkcjonariuszami Policji oraz so łtysem Sołectwa Lekowo. Zebrano 57 worków 120-litrowych 
oraz cztery worki 2301 odpadów. Ujawniono trzech sprawców za śmiecania terenu, którzy zostali 
ukarani. Zmontowane zosta ły także tablice informacyjne o zakazie wyrzucania śmieci. 

Strat Gminna w Świdwinie wspólnie z dzielnicowym i bior ąc pod uwagę  plany 
priorytetowe przyprowadzi ła 78 kontroli: 
-26 kontroli pod wzgl ędem ładu i porządku na terenie nieruchomo ści oraz właściwej gospodarki 
odpadami, 
- 13 kontroli pod względem spalania odpadów w piecu CO oraz na terenie otwartym 
- 12 kontroli pod względem właściwej opieki nad zwierzętami oraz posiadanie aktualnych karty 
szczepień  
- 15 kontroli pod względem złożenia zgodnych ze stanem faktycznym deklaracji o wysoko ści opłat 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi; ujawniono tutaj trzy nieprawid łowości 
- przeprowadzono 12 kontroli pod wzgl ędem naruszenia art. 64 * 1 Kodeksu wykrocze ń  to jest 
obowiązku umieszczania numeru porz ądkowego nieruchomo ści przez właściciela 

Ponadto Straż  Gminna: 
- dokonała 30 weryfikacji adresu zamieszkania dzieci mieszka ńców gminy Świdwin 
uczęszczaj ących do świdwińsidej placówek oświatowych 
- brała udział  w trzech posiedzeniach grup roboczych do procedury niebieskiej karty 
- wykonywała prace związane z umieszczeniem informacji publicznych 
- nadzorowała prace wykonywane przez osoby skazane. 
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Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że dnia 25.03. gmina otrzyma ła informacj ę  
zwrotną  na temat transformatora, który zlokalizowany jest w miejscowo ści Niemierzyno. 
Pracownicy elektrowni przeprowadzili przegl ąd transformatora i ma nadziej ę , że awarie które 
miały miejsce podczas wichur nie będą  się  powtarzały. 
Firma Energa-O świetlenie w ramach sil w łasnych instaluje obecnie o świetlenie w dwóch 
miejscach. Gmina czeka na zamontowanie liczników w miejscowo ści Niemierzyno i w 
miejscowości Kluczkowo. Trwaj ą  dalsze prace maj ące na celu rozbudowę  oświetlenia na terenie 
gminy Swidwin. 
Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że drogą  mailową  zgłoszony został  problem 
zaległych gałęzi przy drogach powiatowych. Otrzymano informacj ę  zwrotną  z Powiatowego 
Zarządu Dróg, że w momencie kiedy zako ńczą  remonty dróg powiatowych niezw łocznie 
przystąpią  do sprzątania gałęzi znajdujących się  przy ich drogach. 
W dniu 18.03.br. wystosowane zosta ło pismo do Powiatowego Zarz ądu Dróg odno śnie 
zniszczonego zjazdu z drogi powiatowej w miejscowo ści Niemierzyno. 
Urząd Gminy czeka na informacj ę  od Prezesa GZGK o terminie rozbiórki przystanku przy drodze 
powiatowej w miejscowo ści Bystrzyna. Gmina otrzyma ła odpowiedź  z powiatu, że przystanek nie 
zostanie usuni ęty z uchwały rady powiatu, ale jest przyzwolenie na jego rozebranie. 
Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk poinformował , że w dniu 21.03.br. Pan Wójt podpisał  
umowę  użyczenia z dyrektorem Panem Krzysztofem Nieckarzem z Pa ństwowej Grupy 
Energetycznej na budynek znajduj ący się  przy ulicy Ko łobrzeskiej w Swidwinie. Budynek 
zostanie przygotowany dla uchod źców z Ukrainy. 
Następnie Zastępca podziękował  pracownikom hali sportowej, kierowcom busów, którzy pe łnią  
też  rolę  konserwatorów w gminie, a także pracownikom GZGK w Swidwinie za pomoc przy 
pracach w budynku na ulicy Ko łobrzeskiej. Zast ępca Wójta podziękował  też  skazanym, którzy 
uprzątnęli teren wokó ł  budynku oraz wszystkim darczy ńcom i zaangażowanym w pomoc 
uchodźcom. Przypomnia ł  też  o rachunku bankowym, na który ~na wp łacać  darowizny na rzecz 
uchodźców z Ukrainy. 

PRZERWA 13.07-13.17 

Ad. 7. iNTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek podziękowała za lampy, które zostały zamontowane w Cieszynie 
i w Klępczewie. 
Następnie radna poruszy ła sprawę  szopy na drewno usytuowanej na terenie gminnym za stra żnicą  
w Klępczewie należącej do sklepowej. W 2018 r. zg łosiła się  ona do Wójta o wydzierżawienie tej 
części. Pan Wójt zgłosił  się  do rady so łeckiej i do strażaków o wydanie opinii w tej sprawie. 
W dniu 19.04.2018 r. rada so łecka wydała opinię , że nie zgadza się , aby szopa znajdowa ła się  tam. 
Poproszono sklepową  o usunięcie szopy tym bardziej, że ma miejsce na swojej cz ęści. Po swojej 
stronie Pani zamontowa ła ławkę  i odbywają  się  tam wieczorne spotkania. W tym tygodniu 
nazbierano w tym miejscu cztery worki szk ła, nie mówiąc o innych śmieciach, które s ą  tam 
wyrzucane. Obecnie dzia łka za strażnicą  jest grodzona i równana, więc istniej ąca szopa 
przeszkadza w tym, że nie ma doj ścia do łazienki. Chciano z tej strony wybi ć  okno, ale 
przybudówka to uniemo żliwia. Radna dodała, że w przyszłości strażacy chcieliby też  tam mieć  
przej ście na drugą  stronę , żeby ten teren jako ś  zagospodarować . Od 2018 r. minęły już  3 lata, a 
pani miała czas na usunięcie tego, natomiast ta pani by ła u Wójta, który poprosi ł  by znowu si ę  
dogadali. Radna poprosi ła o interwencj ę  w tej sprawie. 

Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  komisję, która w ubiegłym roku opiniowała wnioski odnośnie 
uregulowania kanalizacji i wody na terenie gminy, żeby posłuchała tytułu tego wniosku z zesz łego 
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roku i z tego roku i powiedziała, co o tym sądzi. Następnie radny poprosi ł  Pana Łukasza Pugacza 
o odczytanie tytułu wniosku z poprzedniego roku. 
Pan Łukasz Pugacz powiedzia ł, że tytuł  wniosku jest zapisany jako krótki opis inwestycji, który 
brzmi: „Modernizacja sieci wodociągowych i kanalizacyjnych w Przymiarkach, Lekowie, 
Łąkowie, Oparznie i Klępczewie. Przewidywana jest mi ędzy innymi wymiana przewodów 
cementowo-azbestowych i starych stalowych, modernizacja stacji uzdatniania wody i 
modernizacja sieci kanalizacyjnej". 
Następnie radny poprosił  o odczytanie tytułu wniosku złożonego w tym roku. Pan Łukasz Pugacz 
przeczytał : „Uporządkowanie gospodarki wodno- ściekowej na terenie Gminy Świdwin etap II na 
kwotę  20.000.000 zł  w miejscowości Lekowo, Bierzwnica, Rusinowo, Osowo, Berkanowo, 
Ząbrowo, Oparzno, Łąkowo, Lipce, Kartiewo, Cieszyno, Krosino, Bystrzyna, Rycerzewko". 
Radny Krzysztof Kaszuba, zauważył, że jest radnym od wielu lat, że jest niezwykle spokojnym 
człowiekiem, ale denerwuje się  gdy słyszy coś  takiego. Zapytał, czy w Kłępczewie ludzie nie pij ą  
wody, czy w Klępczewie ludzie nie spuszczaj ą  ścieków, czy w Klępczewie ludzie nie p łacą  
podatków? Czy oni są  z innego świata, czy Klępczewo jest za bardzo samodzielne? Radny 
stwierdził, że to jest „chory ład" w gminie, że Klępczewo nie zostało ujęte we wniosku. 

Następnie radny powiedział, że mieszkańcy prosili go, by poruszył  temat pomocy społecznej. 
Wyjaśnił , że w Klępczewie jest mieszkaniec, który chodzi po wsi i utrudnia życie wszystkim. 
Zapytał, do jakiego stopnia upodlenia musi się  doprowadzić, by opieka społeczna się  nim zaj ęła? 
Radny uważa, że w każdej wsi znajdzie się  taki człowiek, natomiast doszło do tego, że 
zainteresowali się  nim młodzi ludzie, którzy go nagrywają, robią  sobie filmiki, częstują  go 
różnymi rzeczami i robią  z tego zabawę. Radny zapytał, gdzie jest opieka i dlaczego nie zajmie 
się  tym człowiekiem? 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że Zastępca Wójta mówił, wcześniej o tym że drogi 
powiatowe są  naprawiane, natomiast radna ponawia pro śbę. Chodzi jej o to, że mimo iż  co dwa 
tygodnie zgłasza do powiatu, czy do gminy kolejne dziury które firma zaklei, to za kilka dni 
pojawiają  się  nowe albo ten środek którym zalepiaj ą  wylatuje z dziur. Radna nie wie, czy taka jest 
jakość  użytego materiału, czy taka jest nawierzchnia. 
Następnie radna zapytała o nowy przystanek w Bystrzynce, czy co ś  się  w tym temacie dzieje, czy 
są  robione jakieś  uzgodnienia i projekty. 
Kolejna sprawa to lustro w Bystrzynce w kierunku zjazdu do jeziora. Tam prawdopodobnie 
podczas wichury zosta ło ono zerwane czy uszkodzone, wi ęc radna poprosiła o jego naprawę . 
Następna sprawa dotyczy zjazdu z drogi powiatowej w kierunku jeziora. Radna powtarza ła 
wielokrotnie, że ten zjazd jest w fatalnym stanie, a wszyscy tury ści i mieszkańcy powiatu którzy 
przyjeżdżają  do sołectwa korzystaj ą  z tego jeziora. Radna zawnioskowa ła, by to zostało 
naprawione. Pani Iwona Piotrowicz zapyta ła, kiedy będzie uruchomiona lampa, która została 
postawiona? Kiedy zostanie za łożony licznik, czy jest jaki ś  termin? 
Ostatnia pro śba radnej dotyczyła 15 m chodnika w Niemierzynie, żeby zachować  ciągłość  ciągu 
pieszego. Zapytała Pana Sebastiana Basiejko, czy co ś  wiadomo, czy już  jest jakieś  porozumienie 
między powiatem a Gminą  Świdwin, czy wiadomo które części dróg powiatowych będą  robione? 
Radna poinformowała, że droga powiatowa z Białego Zdroju, która jest w powiecie świdwińskim 
wygląda tak jakby nikt nigdy jej nie sprzątał, tam jest jedno wielkie wysypisko na ca łej długości 
drogi. 

Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  Przewodniczącą  Rady, by zaprosić  na następną  sesję  Rady 
Gminy Świdwin parlamentarzystów. Radny dodał, że Pan Paweł  Szefernaker by łby tutaj 
najbardziej kompetentny, bo on zajmuje si ę  tymi rzeczami i wytłumaczyłby, w którym kierunku 
idziemy z zapewnieniem opału, czy zmianą  instalacji grzewczych. 
Radny stwierdził, że na dzień  dzisiejszy nie wiadomo. Była podpowiedz, żeby przebranżowić  się  
i założyć  gaz w blokach, ale niestety spó łdzielnia w Klępczewie nie łapie się  na takie dopłaty, na 
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taką  dotacj ę, bo ma centralną  kotłownię, a nie kotłownie w każdym bloku. Gdyby w każdym bloku 
była kotłownia, wtedy mogliby z tego skorzystać . Spółdzielnia posiada piece, które posiadaj ą  
uprawnienia do 2026 r., ale już  trzeba wiedzieć  w którym kierunku W. Do tej pory, bo przez 30-
40 lat Spółdzielnia paliła opałem z lasu, drewnem, zrębkami, biomasą  i radziła sobie. Teraz taki 
opal, taka biomasa, drewno jedzie st ąd w siną  dal, a pozostaj ą  tylko bardzo drogie resztki. Dlatego 
radny prosił, by uzyskać  takie informacje z pierwszej r ęki i żeby wiedzieli jak do tego podej ść . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że zanotowała i oczywiście takie 
zaproszenie wystosuje i odpowiedni plan sesji u łoży, żeby tematem zaj ąć  się  na kwietniowej Sesji 
Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że jej pytania dotyczą  spraw 
bieżących, jak również  informacji które usłyszała w sprawozdaniu z prac Wójta w okresie mi ędzy 
sesjami. 
Przewodnicząca poprosiła radnych powiatowych o interwencj ę  w sprawie drogi powiatowej 
łączącej drogę  Swidwin-Kluczkowo oraz Osiedle. Tam wzorem lat ubieg łych mieszkańcy 
użytkują  pole uprawne jako drogę, bo droga powiatowa nie nadaje się  do użytku. Poprosiła 
również  o skierowanie do powiatu pro śby o posprzątanie poboczy dróg powiatowych, poniewa ż  
jak każdej wiosny odkryte zosta ło wszystko co tylko może być  na tych poboczach. 
Następnie Przewodnicząca zapytała o porozumienie, które mia ło być  zawarte z powiatem w 
zakresie remontu, budowy chodników na terenie so łectw w gminie Swidwin. Czy takie 
porozumienie zostało zawarte, ajeżeli tak to prosi o przedstawienie zakresu tego porozumienia. 

Kolejna sprawa dotyczyła informacji w zakresie zbiórki dla uchod źców z terenu Ukrainy. Jeżeli 
punkt pomocowy w mie ście kończy działalność  w ten piątek, to radna poprosiła o informację  w 
jaki sposób te bieżące potrzeby osób przyje żdżających do gminy i zaopiekowanych przez 
mieszkańców będą  koordynowane. Czy te zbiórki które są  na świetlicach będą  jakoś  
koordynowane przez kogokolwiek z gminy, czy będzie jakiś  punkt zbiorczy do tych zbiórek, gdzie 
ci ludzie będą  mogli się  udać  w taki sposób, jak do tej pory mogli udawa ć  się  do Szkoły 
Podstawowej nr 2 w Swidwinie? Przewodnicząca dodała, że jej zdaniem bałaganu narobi ł  rząd, 
krzycząc, że ludzie którzy przyjmuj ą  uchodźców pod swój dach dostaną  40 zł  i jej zdaniem 
spowodowało to zaprzestanie tej akcji pomocowej, bo przecie ż  państwo płaci. Natomiast na ten 
moment okazuje się, że nie wiadomo kiedy te pieniądze będą, a pilne potrzeby już  są, bo ludzie 
przyjeżdżają  tak, jak stali. Radna poprosi ła o informacj ę, wjaki sposób od przyszłego tygodnia te 
bieżące potrzeby będą  zapewniane. 

Następne pytanie dotyczyło kwoty 21.777 zł  za szkody spowodowane wichurą  w Krosinie. 
Przewodnicząca powiedziała, że po tragedii była w Krosinie, widziała, że trybuna jest rozwalona, 
potargane były piłkochwyty, pozrywana siatka, a trybuna znalaz ła się  na boisku sportowym, 
zniszczone by ło ogrodzenie. Radna zapytała, czy kwota odszkodowania obejmuje wszystkie 
zniszczenia, które tam by ły, czy tylko i wyłącznie za ogrodzenie, które zostało naprawione? Czy 
pozostałe szkody również  były zgłaszane, bo patrząc na projekt uchwały to wydaje się, że cała 
kwota odszkodowania została przekazana na wykonanie jakie ś  usługi? Zapytała, za jaką  usługę  to 
jest zapłata i co obejmowała wycena tych strat? Doda ła, że odszkodowanie jest znaczne, tylko czy 
obejmuje cały zakres strat, jakie wówczas były? Czy wichura spowodowa ła również  straty na 
innych obiektach gminnych, czy to by ł  jeden jedyny obiekt na którym jakiekolwiek straty zosta ły 
zgłoszone do ubezpieczenia? 
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Ad. 8. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pani Anna Olejniczak jako Sołtys Sołectwa Kluczkowo poprosi ła o zaj ęcie się  tematem 
przewróconego znaku przystanku, który le ży przy drodze powiatowej w Kluczkowie już  od 3 
tygodni. 
Następnie Pani Anna Olejniczak powiedzia ła, że zgłaszała potrzebę  naprawienia dachu na 
przystanku po wichurach i do tej pory to, co tam wisia ło wisi nadal. Poprosi ła, by w tej sprawie 
zainterweniować . 

Ad. 9. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Na salę  obrad przyby ł  Wójt Pan Kazimierz Lec/iocki godz. 13.38. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko powiedział , że jeżeli chodzi o pytanie związane z 
jakością  dróg powiatowych po okresie zimowym to temat zna dok ładnie, ponieważ  dużo porusza 
się  po drogach powiatowych i wskazywa ł  Dyrektorowi PZD, Staro ście i Wicestaro ście, że takiej 
jakości dróg po okresie zimowym nie pamięta od 20 lat. Powiedzia ł , że nie przekonało go 
stanowisko Pana Starosty i Pana Dyrektora, że to by ły bardzo niekorzystne warunki 
atmosferyczne. Zdaniem Pana Sebastiana Basiejko technologie stosowane przez PZD s ą  po prostu 
słabej jakości. Czy te coroczne wype łnianie ubytków masą  betonową, czy masą  asfaltową  się  nie 
sprawdza i to wskazywa ł  to dyrektorowi. Dodał , że był  problem techniczny z masą  asfaltową, bo 
ona nie by ła osiągalna w miesiącach zimowych i podrożała prawie 300%. A wi ęc środki 
zaplanowane w bud żecie PZD były niewystarczaj ące i będą  potrzebne niezb ędne przesunięcia w 
budżecie powiatu. Pan Starosta zapewni ł , że takie środki zostaną  przekazane. Jak zg łaszane by ły 
sprawy zakrzaczeń  przy drogach powiatowych to Pan Dyrektor i pracownicy mówi ł, że są  tematy 
ważniejsze. Na razie walcz ą  z dziurami, co może zaj ąć  około miesiąca. Dodał , że drogi kiepsko 
wyglądają  wszędzie nie tylko w Niemierzynie i Kluczkowie. Du żym powodem do zmartwienia 
jest sytuacja objazdu drogami powiatowymi. Z powodu prac zwi ązanych z usuwaniem drzew przy 
drodze wojewódzkiej większość  dużych samochodów zacz ęła sobie skracać  drogę  i rozjeżdżać  
drogi powiatowe. Powiat ma podj ąć  działania z PZD, aby ustali ć  że ewentualne koszty zniszczenia 
na tych drogach powiatowych poniosą  ZDW. Pan Sebastian Basiejko poprosi ł  o przekazywanie 
mu informacji, czy do ko ńca kwietnia nie zosta ły usunięte wszelkie ubytki w drogach 
powiatowych, a on zgłosi to do PZD. 

Jeżeli chodzi o sprawę  podpisanego porozumienia z powiatem to jeszcze porozumienia nie ma. 
Jak tylko będzie zawarte to o tym poinformuje. Do decyzji właściciela dróg powiatowych 
pozostawiono, które inwestycje wybierze do realizacji w ramach tych 100 tys. z ł (50 tys. zł  gmina 
Swidwin, 50 tys. zł  powiat). Ma nadziej ę , że w kwietniu uda się  takie porozumienie zawrze ć . 

Jeżeli chodzi o pomoc dla uchod źców i publicznych miejsc zbiórek to ostatnie do świadczenia które 
miały miejsce w mieście nauczy ły tego, że należy działać  na bieżąco. Czyli nie będzie jednego 
miejsca publicznego zbiórki, tylko w miarę  potrzeb pani Barbara Kolasińska jest wyznaczona do 
kontaktu. Pan Sebastian Basiejko doda ł , że jeżeli są  osoby na terenie Gminy Swidwin, które maj ą  
u siebie uchodźców, jeżeli są  potrzeby to nale ży je zgłaszać  do Pani Barbary. 

Jeżeli chodzi o sprawę  boiska w Krosinie i o straty powsta łe po wichurze to kosztorys robi ła spółka 
GZGK. Zosta ło to zgłoszone do brokera i do ubezpieczalni. Rzeczoznawca wyznaczony przez 
ubezpieczalnie przyjecha ł, zatwierdzi ł  straty zgodnie z kosztorysem, a wi ęc pracę  wykonała 
spółka zgodnie z za łożonym kosztorysem. Zakres prac obejmuje kosztorys, który jest dost ępny w 
Referacie O światy. Prace dotyczy ły: naprawy trybun, naprawy pi łkochwytów, naprawy 
ogrodzenia w ca łości. Gmina zgłaszała też  inne obiekty m.in. ogrodzenie przy placu zabaw w 
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miejscowo ści Bystrzynka. Tam te ż  doszło do zniszczenia ogrodzenia. Wszelkie prace na boisku 
w Krosinie zostały wykonane i zatwierdzone. Wszystkie prace wykona ła spółka. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy w przypadku Bystrzynki przyznane 
było odszkodowanie? 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko odpowiedział, że w przypadku Bystrzynki Pani So łtys 
zgłosiła szkodę  w gminie w ubiegłym tygodniu. W dniu wczorajszym by ły oględziny, a w dniu 
dzisiejszym trafi ł  kosztorys, który zostanie wys łany, natomiast zg łoszenie do ubezpieczyciela 
poszło już  wcze śniej. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że jeżeli chodzi o Klępczewo i budynek 
gospodarczy przy strażnicy OSP to sytuacja wygl ąda tak, że była w gminie pani użytkująca ten 
budynek z pewną  propozycj ą  zawarcia porozumienia z użytkownikami terenu (stra żacy). Zastępca 
powiedział , że nic nie wiedział  na temat pisma, które wp łynęło w 2018 r. Natomiast gdy sytuacja 
wygląda tak, że ani strażacy, ani pani sołtys nie wyraża zgody na zawarcie porozumienia to gmina 
wystosuje pismo z pro śbą  o usunięcie tego budynku. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że je śli chodzi o tego uciąż liwego 
mieszkańca w Klępczewie, to osobi ście zgłaszał  ten problem Pani Dyrektor CUS. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że jeśli chodzi o nowy przystanek w 
Bystrzynie to uważa że trzeba działać  systemowo i na razie chcia łby doprowadzić  do tego, żeby 
przystanek o który tyle walczyli śmy został  rozebrany, a potem osobi ście umówi się  z Dyrektorem 
PZD na spotkanie, tam na miejscu i spróbuj ą  ustalić  jakiś  scenariusz dalszych prac dotyczący 
budowy nowego przystanku. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że jeśli chodzi o lustro to jeżeli ono zostało 
uszkodzone przy drodze powiatowej to zostanie zg łoszone pismem do PZD. 
Odnośnie zjazdu z drogi powiatowej to te ż  zostanie to zgłoszone do PZD. 

Jeśli chodzi o termin, który mia łaby energetyka okre ś lić  się  do zawieszenia liczników to takiego 
sztywnego terminu niema i go nie wska żą . Natomiast Gmina dzwoni i prosi, przesy ła dokumenty 
terminowo. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że jeśli chodzi o ostatnie 15 metrów 
chodnika w Niemierzynie to temat ten pada ł  na spotkaniu u Starosty, natomiast jak b ędzie 
wyglądał  ostateczny kszta łt porozumienia tego jeszcze nie wie. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że jeśli chodzi o przystanek w Kluczkowie 
to ten dach był  już  naprawiany przez pracowników GZGK. Zast ępca poprosi ł  Prezesa GZGK o 
przypilnowanie tych prac. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że jeśli chodzi o znak przystanku to na 
pewno należy go naprawić . Zostanie to zg łoszone do PZD. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że jeśli chodzi o pytanie które zadał  Pan 
Krzysztof Kaszuba dotycz ący spółdzielni i odnośnie wniosku, który zosta ł  złożony w ramach 
Polskiego Ładu to spó łdzielnia pobiera korzy ści, z tego że prowadzi dzia łalność  polegaj ącą  na 
dostarczaniu wody i oczyszczaniu ścieków. Jeżeli infrastruktura jest w z łym stanie to trzeba sobie 
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zadać  pytanie „coja przez tyle lat zrobi łem, żeby ta infrastruktura w dniu dzisiejszym by ła w takim 
złym stanie"? 
Wójt Pan Kazimierz Lechocki uzupełniaj ąc powiedział , że wnioski z Polskiego Ładu, czy 
programu inwestycji strategicznych gmina mog ła składać  tylko na tereny, których jest 
właścicielem. Natomiast złożenie wniosku na tereny którymi gmina nie dysponuje by łoby 
jednoznaczne z „po łożeniem" również  innych, które by ły podpięte. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , jest co ś  takiego jak rachunek ekonomiczny, a nie zarabianie 
na wodzie i ściekach. Nigdy spó łdzielnia i żadne spó łdzielnie wkoło nie zarabiaj ą  na tym, tak jak 
nie zarabia Pan Prezes GZGK. Spó łdzielnia ma działać  na zasadzie rachunku ekonomicznego, tyle 
ile kosztuje, tyle może od ludzi wziąć , a nie z tego tytułu ściągać  profity. Spó łdzielnia nigdy z tego 
profitów nie miała i nie będzie miała, bo nie ma takiego prawa. Natomiast Kl ępczewo to nie jest 
tylko Spółdzielnia, to jest wie ś , druga w gminie, która jest na terenie gminy i s ą  tam mieszkańcy, 
którym też  się  należą  pieniądze z „Ładu", bez względu na to czy zawiaduje to Spó łdzielnia czy 
nie. Dodał , że zadaniem własnym gminy jest dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków 
każdemu mieszkańcowi gminy nieważne czy w Klępczewie, Krosinie, czy Lekowie. 
Radny uważa, że Klępczewo powinno również  otrzymać  pieniądze z Polskiego Ładu. Natomiast 
przez ostatnie lata do Kl ępczewa nie trafia nic. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że sprawa przystanku to problem, który istnia ł  z poprzedniej 
kadencji i to jest problem mieszkańców. 
Jeżeli chodzi o lampy to jest przyzwolenie na to, że energetyka to „państwo w państwie". Jeżeli 
urząd tak uważa, to radna poprosi ła o dokumenty na to: zlecenie, czy termin wykonania. Doda ła, 
że terminy są  rzeczą  podstawową. Radna poprosi ła o konkretne informacje. 

Pan Rafal Terlecki powiedział , że miał  informacj ę , że przystanek zosta ł  zrobiony. Widocznie 
jakość  pracy była kiepska. Pracownicy zostali zobligowani do zobaczenia co tam si ę  dzieje i 
szkody zostaną  naprawione. 

Jeżeli chodzi o boisko w Krosinie i te prace które wykonywa ła spółka to duże podziękowanie 
należą  się  Panom Mieczys ławowi i Marcinowi Serafinom za ich pomoc. 
Jeżeli chodzi o drogi to razem z Panem Sebastianem Basiejko jako radni powiatowi trzymaj ą  rękę  
na pulsie, żeby środki na drogi były przekazywane zgodnie z potrzebami. 

Pani Ewa Kretowicz odniosła się  do tematu mieszkańca z Klępczewa. Powiedzia ła, że problem 
jest złożony i trudny do rozwiązania, pracownicy socjalni bardzo cz ęsto odwiedzaj ą  środowisko, 
proponują  wszelkiego rodzaju pomoc. Jest do dyspozycji certyfikowany terapeuta uzale żnień , 
który też  konsultował  tę  sprawę . Pan może się  zgłosić  i na miejscu zostaną  załatwione wszelkie 
formalno ści dotyczące terminu leczenia. Leczenie uzale żnienia w Polsce jest praktycznie 
dobrowolne. Wspomniany Pan jest świadomy w czym i jak CUS może mu pomóc, bo wcześniej 
podejmował  leczenie uzależnienia, więc zna cały ten cykl. CUS szuka ca ły czas skutecznej metody 
jak temu Panu pomóc. Podejmowano ró żnego rodzaju czynno ści, jak na razie bez skutku. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że jeśli chodzi o tą  lampę , która jest u radnej 
Iwony Piotrowicz w miejscowo ści to właścicielem oświetlenia jest Energa-O świetlenie i oni 
występują  z wnioskiem do energetyki o zamontowanie licznika. Dokumentacja dotycz ąca 
zamontowania licznika nie jest dost ępna w Urzędzie Gminy dla tej infrastruktury. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy jak Energa przyje żdża montować  lampy i je źle zamontuje 
to kto pokrywa koszt ponownego przyjazdu monterów? 
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Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że przyjadą  i tą  lampę  przestawi ą  w ramach 
interwencji, w ramach dobrej wspó łpracy. 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAL 

1. Podjęcie uchwa ły w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie Swidwin na lata 2022-
2025. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie przyj ęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Swidwin na lata 2022-2025 (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 3 do protoko łu). 

Uchwala Nr XXXVI/290/2022 w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie 
Swidwin na lata 2022-2025 zosta ła przyj ęta jednogłośnie 15 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

2. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści w obrębie 
Cieszeniewo. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwa ły w sprawie wyrażenia 
zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści w obrębie Cieszeniewo (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr S do protoko łu). 

Uchwala Nr XXXVII291/2022 w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie 
nieruchomo ści w obrębie Cieszeniewo zosta ła przyj ęta jednog łośnie 15 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protoko łu). 

3. Podjęcie uchwa ły w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie Gminy Swidwin. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  projekt uchwały w sprawie wyboru 
metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy 
Swidwin (tre ść  projektu uchwa ły stanowi załącznik nr 7 do protoko łu). 

Uchwała w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na terenie Gminy Swidwin zosta ła odrzucona g łosami „za" - 5 głosów, 
„wstrzymuj ący się" - 2 głosy, „przeciw" - 8 g łosów (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 8 do protoko łu). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2022. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła projekt uchwały w sprawie dokonania 
zmian w budżecie gminy na rok 2022 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 9 do protoko łu). 

Uchwa ła Nr XXXVI/292/2022 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2022 
została przyj ęta jednogłośnie 15 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi za łącznik nr 
10 do protoko łu). 
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Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak uzasadniła, dlaczego głosowała przeciwko 
podjęciu uchwały o podwyżce za opłatę  śmieciową. Powiedziała, te rozumie, te koszty wszędzie 
rosną  i myśli, że większość  z radnych byłaby skłonna podnieść  rękę  za podwyżką, o ile widzieliby 
ze strony Urzędu Gminy faktyczne dzia łania na rzecz zabezpieczenia potrzeb mieszka ńców. Jeżeli 
widzieliby faktycznie wspó łpracę  pomiędzy urzędem, organem wykonawczym, a Radą  w tym 
kierunku, żeby wspólnie opracować  zasady na jakich będą  pracować  dla mieszkańców. Jeżeli 
urząd ogłasza przetarg na transport odpadów i w tym transporcie bez konsultacji z gmin ą  pisze się  
o częstotliwości odpadów, którą  wielokrotnie radni zgłaszali, te jest zbyt duża, nie konsultuje się  
zasad ogłoszonego przetargu w żadnym stopniu z Radą, to nie można oczekiwać  te Rada w 
wyniku tych zwiększonych kosztów będzie głosowała za przerzuceniem tych kosztów na 
mieszkańców. Nie należy oczekiwać, te radni zagłosują  za przerzuceniem kosztów na 
mieszkańców, dopłatę  śmieciową, czy podatki jeżeli w urzędzie gminy rozbudowywana jest 
struktura organizacyjna. W malej gminie licz ącej 5.000 mieszkańców jest 9 stanowisk 
kierowniczych. Przewodnicząca stwierdziła, te niedługo będzie tu więcej kierowników niż  
zwykłych pracowników. Natomiast, gdy faktycznie b ędzie widać, że urząd stara się  cokolwiek 
zrobić  żeby zaoszczędzić, to można mieć  pewność  te Przewodnicząca na pewno zagłosuje za tym 
co gmina zaproponuje, ale obecnie takiej zale żności nie widzi i nie widzi pracy na rzecz 
oszczędności. Przewodnicząca dodała, te w tym roku planowanych jest 18 festynów, je żeli te 
dwa sołectwa zdecyduj ą  się  na zorganizowanie tych obchodów 30-1ecia. Radna zapyta ła, ile to jest 
pieniędzy 18 festynów razy 5000 z ł  i czy naprawdę  trzeba w ten sposób świętować  30-lecie, żeby 
tak duże pieniądze wydawać, a od ludzi później ściągać  w podatkach i opiatach śmieciowych? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, te chciałby się  odnieść  do słów Przewodniczącej, bo 
po części traktuje je jako już  taką  mowę  przedwyborczą. Dodał, te cieszy się  że Przewodnicząca 
tak bardzo błyskotliwym okiem potrafi zrecenzować  działanie urzędu i wszystko podciągnąć  pod 
swoją  akurat bolesną  sprawę, którą  jest gospodarka odpadami. Wójt powiedzia ł, te nie do końca 
rozumiejaki wpływ ma ilość  kierowników na gospodarkę  odpadami. Powiedzia ł, te wiadomo jest, 
te system ma się  samofinansować. Prosta kalkulacja, koszty jakie ponosi gmina i ile musi za to 
zapłacić. To jest proste i nie wie, ilu kierowników może mieć  na to wpływ. Natomiast każdy ma 
prawo do swojej recenzji. Wójt uważa, że takie dzia łania o których mówi Przewodnicz ąca mogą  
łatwo doprowadzić  do sytuacji jaka by ła w Goleniowie, gdzie od października nie były odbierane 
śmieci i ludzie tonęli w śmieciach. Wójt powiedzia ł, te Przewodnicząca potrafi w wybiórczy 
sposób przekazać  skąd są  koszty, ale dlaczego nie wspomniała, te na te festyny zosta ły też  
pozyskane środki, napisany był  program. Wójt uważa, te na ten temat rozmawiano nie raz i nie 
dwa. Natomiast na tej sali padały też  zdania co do częstotliwości wyjazdów, że jest ich za mało, 
te za rzadko odbiera si ę  śmieci z niektórych części gminy, a szczególnie chodzi o blokowiska, bo 
te miejsca wyznaczone na zbiórk ę  odpadów toną  w śmieciach. Rozmawiano o tym na komisjach. 
Dodał, te pod pewne potrzeby, pod jaki ś  swój interes trzeba to było wyjaśnić  i Wójt się  z tym nie 
zgadza. Rada podj ęła decyzję  i na pewno gmina stanie przed wyborem czy utrzymuje ten system 
śmieciowy czy podnosi wtedy nie o 3 z ł, ale o 10 zł  dla mieszkańców, bo przecież  wszyscy wiedzą, 
że rosną  koszty paliwa, obsługi i pracy. Wójt uważa, te na pewno mniej bolesne było podniesienie 
opłaty o 3 zł, gdzie system by się  zbilansował, a w tej chwili „zaczynamy produkować". Wójt 
powiedział, że ta dzisiejsza decyzja spowodowa ła, te na koniec roku w systemie b ędzie mniej o 
150.000 zł, ale gdzieś  te środki trzeba będzie znaleźć, może na drogach, może gdzie indziej. Wójt 
dodał, że wie te wszystkie te inne rzeczy mo żna wykorzystać  dla siebie w odpowiedni sposób. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedziała, te już  mówiła, gdzie można 
znaleźć  te pieniądze. A oskarżanie Przewodniczącej o wykorzystywanie tej sytuacji dla 
prywatnych celów jest obrażaniem jej, ale jeżeli Wójt tak lubi działać  to jego wybór. Doda ła, te 
jeżeli Wójt mówi, te gmina stanie przed sytuacj ą, te nie będą  odbierane śmieci, to będzie to tylko 

17 



decyzja Wójta, bo on musi znaleźć  oszczędności tutaj, w tym budynku, żeby za te śmieci zapłacić , 
a nie wyciągać  ręki do kieszeni mieszkańców. 

Sekretarz Gminy Pan Sebastian Basiejko powiedzia ł, że stan faktyczny na dzie ń  dzisiejszy to 
nie dziewięciu tylko ośmiu kierowników, bo jest jeden wakat. Nast ępnie odniósł  się  do festynów. 
Powiedział, że jeżeli chodzi o 18 wydarzeń  (16 bo dwa niepotwierdzone) to nie są  to żadne 
wydarzenia, które nie były planowane na terenie gminy Świdwin, bo są  to wydarzenia wszystkie 
które każde z sołectw planowało w swoim funduszu sołeckim w 2022 r. Gmina i Pan Wójt podj ął  
decyzję , że w związku z tym, że obchodzimy w tym roku 30-1ecie gminy, to chcieliby włączyć  się  
do organizacji, żeby wesprzeć  te wszystkie wydarzenia wi ększe i mniejsze, we wszystkich 
sołectwach ze środków, które otrzymali z nagrody wojewody w ramach szczepienia si ę. Sekretarz 
powiedział, że jest możliwość  by te środki wykorzystać  w taki sposób, żeby wszyscy mieszkańcy 
którzy przyczynili się  do tej nagrody mogli z tego skorzystać  i żeby to było dobrze odbierane, żeby 
te 30-1ecie świętowali nie tylko urzędnicy, radni i sołtysi. Tylko żeby każdy obywatel Gminy 
świdwin mógł  wiedzieć  o tym, że to 30-1ecie przypada na ten rok. Przy niewielkim wsparciu, bo 
2.000 zł  planuje każde Sołectwo w ramach funduszu so łeckiego i do każdego sołectwa gmina z 
nagrody wojewody dorzuca drugie 2.000 É. Za 4.000 z ł  gmina i sołectwo jest w stanie 
zorganizować  takie wydarzenie, z którego przynajmniej ka żdy z mieszkańców sołectwa lub chętny 
mieszkaniec będzie mógł  skorzystać. W ramach nagrody również  zakupiono w ubiegłym roku 
niezbędny sprzęt w postaci przyczepki, zakupowi której niektórzy radni byli przeciwni. Natomiast 
przyczepka przydała się, w sytuacji z brakiem wody, kiedy spó łka i pracownicy gminy z niej 
korzystali, więc to dowód na to, że zakup ten był  słuszny. Sekretarz podziękował  Sołtysom, którzy 
wyrazili chęć  współpracy i zaznaczył, że te wszystkie imprezy nie organizuje gmina Świdwin 
sama, tylko we współpracy z sołtysami, radnymi i wszystkimi mieszka ńcami, którzy chc ą  
uczestniczyć  w obchodach 30-1ecia. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 14.28 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamknęła obrady XXXVI/2022 Sesji Rady Gminy świdwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integralną  część  protokołu. 

Na tym protokół  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

4~~lejn~lc<--z-J 

3za :e~a

kołowała  

ĘI  wojska 
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Załączniki: 
1) Lista obecno ści. 
2) Gospodarowanie mieniem komunalnym na terenie Gminy Swidwin. informacja za rok 2021. 
3) Uchwała Nr XXXVU290/2022 w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie Świdwin na lata 2022-2025. 
4) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdzia łania Narkomanii w Gminie Swidwin na lata 2022-2025. 
5) Uchwała Nr XXXVL"291/2022 w sprawie wyra żenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści w obrębie 

Cieszeniewo. 
6) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści w obrębie 

Cieszeniewo. 
7) Projekt uchwa ły w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

na terenie Gminy Swidwin. 
8) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyboru metody i ustalenia stawki op łaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na terenie Gminy Swidwin. 
9) Uchwała Nr XXXVI/292/2022 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2022. 
10) Imienny wykaz g łosowania w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2022. 
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